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Närvarande: 

Liisa Sabell  Göteborgs Finska Pensionärsförening  

Britt-Marie Törngren PRO (Pensionärernas riksorganisation)  

Jan Grönkvist  PRO (Pensionärernas riksorganisation), vice ordförande 

Karin Olsson  RPG (Riksförbundet pensionärsgemenskap)  

Barbro Baudin  SKPF (Svenska kommunalpensionärernas förbund)  

Zaidi Folias  SKPF (Svenska kommunalpensionärernas förbund)  

Britt Johansson SPF Seniorerna 

 

Ulrika Stridvall Dahlén  Avdelningschef stab och kommunikation, ÄVO, ordförande 

Tina Isaksson  Avdelningschef vård- och omsorgsboende, ÄVO 

Peter Olsson  Avdelningssekreterare vård- och omsorgsboende, ÄVO 

 

Adjungerad:    

Cornelia Moseid Utvecklingsledare digitalisering & IT, avdelning KoU, ÄVO 

Emma Höjgaard  Avdelningschef, avdelning ekonomi, ÄVO 

 

§ 1. Mötets öppnande 

 

§ 2. Val av protokolljusterare 

Att jämte ordförande justera dagens protokoll utses Liisa Sabell, Göteborgs Finska 

Pensionärsförening. 

Föregående mötesprotokoll (2023-09-04) anmäls justerat, godkänt och publicerat på sidan:  

Lokalt råd Hisingen.  

 

§ 3. Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkänns. 

 

§ 4. Budget 2024                                               Emma Höjgaard

                        Bilaga 4 

Förvaltningen informerar om att antalet personer över 80 år i Göteborg förväntas öka med cirka 40% 

under de kommande 10 åren. Under samma period förväntas gruppen 20–66 år öka med cirka 4%. De 

personella resurserna minskar och om 10 år förväntas 115% av välfärden levereras med endast 75% av 

de personella resurserna. Den största bristen finns inom yrkesgruppen undersköterskor. 

Förvaltningen uppmärksammar det utmanande ekonomiska läget för landets kommuner och regioner. 

De offentliga aktörerna påverkas starkt av den ökande inflationen, energipriserna, räntorna och 

pensionskostnaderna. Intäkterna i Göteborg minskar av hänsyn till de demografiska förutsättningarna. 

Förvaltningens 10-årsplan är en långsiktig strategi för att hantera välfärdsutmaningen och ska fungera 

https://goteborg.se/wps/myportal/start/kommun-och-politik/kommunens-organisation/forvaltningar-och-namnder/aldre-samt-vard--och-omsorgsforvaltningen/aldre-samt-vard--och-omsorgsforvaltningens-pensionarsrad/aldre-samt-vard--och-omsorgsforvaltningen-lokalt-rad-hisingen
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som en vägvisare framåt, kompletterande till budgeten och andra planer. 10-årsplanen fokuserar på tre 

områden: aktivt och hälsosamt åldrande, hållbar vård och omsorg samt attraktiv arbetsgivare. 

Förvaltningen arbetar kontinuerligt för att anpassa den kommunala verksamheten till antalet privata 

aktörer i staden och för att minska användningen av konsulter i verksamheterna. 

Redovisningen av intäkter och kostnader för äldre samt vård- och omsorgsnämnden finns i bilaga 4, s. 

10–11. 

PRO frågar om skattehöjningar kan mildra den ekonomiska situationen som har påtalats.  

Förvaltningen svarar att organisationen framför allt står inför en demografisk utmaning som inte kan 

hanteras enbart med ekonomiska medel. Problematiken bottnar främst i den växande bristen på 

människor i arbetsför ålder. Att minimera de påtalade ekonomiska utmaningarna skulle kräva höga 

skattehöjningar jämfört med tidigare år. 

SKPF undrar om avgifterna för hemtjänstens omsorgstagare kommer att hållas på samma nivå i 

framtiden. Föreningen påpekar att kostnaderna för hemtjänst är höga i förhållande till pensionerna, 

vilket innebär att personer med lägre pensioner inte kommer att ha råd med hemtjänst.  

Förvaltningen svarar att fram till 2024 kan omsorgstagarna uppleva höjningar som ligger på liknande 

nivå som de årliga höjningarna de senaste åren. Större förändringar kan bli aktuella år 2025. 

SKPF undrar hur förvaltningen arbetar med frågan om äldre personer som blir kvar på sjukhus på 

grund av brist på vård- och omsorgsplatser.  

Förvaltningen svarar att samarbetet mellan kommunen och regionen behöver effektiviseras.  

ÄVO arbetar aktivt med omställningen till nära vård i Göteborgs Stad. Mer vård ska erbjudas i öppna 

vårdformer och i hemmet, samtidigt som digitala vårdformer och stöd för egenomsorg ska öka. 

§ 5. Temadialog: Digitalisering & välfärdsteknik                                    Cornelia Moseid  

                                     Bilaga 5 

Digitalisering beskrivs som en metod för verksamhetsutveckling, där automatisering och innovation 

balanseras för att effektivisera nuvarande arbetsformer och utforska nya. Innovation bör ske med fokus 

på invånarbehov. För att digitalisering ska skapa nytta krävs långsiktig planering. En gemensam 

standard på nationell nivå och ett bättre samarbete mellan kommuner och regioner behövs för att öka 

graden av kompatibilitet mellan systemen. Digitaliseringsprocesser behöver föregås av 

implementering av fungerande IT-infrastruktur, som till exempel förtätning av Wi-Fi.  

Läkemedelsautomater i Göteborg räknas till pågående digitaliseringsinsatser. En pilotstart är planerad 

i Södra Skärgården i december, både i ordinärt boende och på Södra Skärgårdens vård- och 

omsorgsboende. Andra planerade digitaliseringsinsatser inkluderar mobilt trygghetslarm med GPS och 

falldetektor, samt kameror för digital tillsyn utrustade med artificiell intelligens. För att effektivisera 

samverkan och samplanering med regionens hälso- och sjukvård införs det nya systemet Millennium. 

SPF Seniorerna undrar om det pågår initiativ på EU-nivå gällande standardisering av digitala tjänster 

inom vård- och omsorgssektorn.  

Förvaltningen svarar att pågående projekt, som till exempel SCAIP, syftar till standardisering av 

larmtjänster, inklusive trygghetslarm. 
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SKPF frågar om det finns fungerande Wi-Fi på alla vård- och omsorgsboenden, vilket är en 

grundläggande förutsättning för digitalisering av verksamheterna.  

Förvaltningen svarar att en kartläggning av Wi-Fi:s funktionalitet pågår. Det förekommer att 

nuvarande Wi-Fi-täckning inte alltid fungerar optimalt i hyresgästernas lägenheter. Förvaltningen 

arbetar med frågan och väntar på återrapportering baserat på den pågående kartläggningen. 

SPF Seniorerna undrar hur samarbetet mellan kommunerna och regionen avseende digitalisering och 

standardisering av digitala tjänster ser ut i Västra Götalandsregionen.  

Förvaltningen svarar att projekt för ökad standardisering har etablerats, men att det saknas tillräckligt 

antal mottagare. Mer stöd efterfrågas på nationell nivå, och i nuläget kan Sveriges Kommuner och 

Regioner (SKR) betraktas som den drivande aktören. 

SPF Seniorerna samt PRO undrar vidare hur förvaltningen arbetar med implementering av tal till text-

funktioner. Föreningarna menar att vidareutveckling av den typen av tjänster bör ha en positiv effekt 

på minskningen av administration.  

Förvaltningen svarar att teknologin finns och används inom vård- och omsorgssektorn, men att 

majoriteten av aktuella system saknar stöd för implementering av teknologin. 

§ 6. Övriga frågor 

a) Återkoppling från rådets studiebesök på Lillhagsparkens VoB 

Föreningarna framhåller att syftet med studiebesöket var att observera hur boendet arbetar med 

exempelvis digitalisering och kost. Föreningarna påpekar att visningen av boendet inte genomfördes 

och besöket begränsades till allmän information om boendet.  

Förvaltningen tar med sig föreningarnas synpunkter och kommer att arbeta för bättre samordning av 

kommande studiebesök.  

b) SPF Seniorerna påpekar att det förekommer frekventa och ej nödvändiga ambulansresor till 

sjukhuset för hyresgäster som bor på vård- och omsorgsboendena. SPF Seniorerna anser att 

samarbetet med vårdcentralerna kan effektiviseras för att undvika sjukhusbesök i situationer 

där kontakt med läkare hade kunnat vara tillräckligt. SPF Seniorerna undrar även hur många 

patienter en patientansvarig sjuksköterska i genomsnitt ansvarar för. 

Förvaltningen svarar att samarbetet med cirka 60 vårdcentraler i frågan fungerar varierande. 

Förvaltningen håller med SPF Seniorerna om att sjukhusbesök bör undvikas i högsta möjliga grad, 

med tanke på smittriskerna.  

Förvaltningen tar med sig frågan om antal patienter per patientansvarig sjuksköterska och kommer att 

återkoppla till föreningarna inom kort. 

c) Göteborgs Finska Pensionärsförening undrar hur implementeringen av en finskspråkig 

avdelning fortskrider på Glöstorpshöjdens VoB. 

Förvaltningen svarar att den fysiska utformningen av boendet skapar svårigheter avseende 

implementering av åtta finskspråkiga lägenheter. Beslut angående implementeringen kommer att fattas 

av äldre samt vård- och omsorgsnämnden den 12 december 2023. 
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§ 7. Mötets avslut 

Ordförande tackar pensionärsorganisationerna för mötet.  

Pensionärsorganisationerna tackar för mötet och betonar sin nöjdhet med mötesstrukturen avseende 

rådets sammanträden.  

 

 

 
Ordförande   Justerande 

Ulrika Stridvall Dahlén  Liisa Sabell, Göteborgs Finska Pensionärsförening  

Justerat via mejl 2023-11-27  Justerat via mejl 2023-12-08 

 

 

Sekreterare 

Peter Olsson 
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Bilaga 4 
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Bilaga 5 
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